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BABIĆ: POSLEDNJI ĈAS ZA ZAOKRET 

 

 

 

Mokra Gpra -- Vlasnik kompanije BNM Internacional Miodrag Babić kaţe da je 

poslednji ĉas za poslovni zaokret u Srbiji. 

 

On je rekao da je potrebno da se uključe sve stručne snage kako bi se obezbedio održivi 

razvoj zemlje. 

Babić je kazao da su rast industrijske proizvodnje od tri odsto, preraĎivačke industrije od 

3,9 odsto, izvoza od 24 i investicija od pet odsto u prošloj godini u senci inflacije, pada 

zaposlenosti i budžetske potrošnje. 

 

Dodao je da je od 2000. do 2010. godine bez posla ostalo 350.000 ljudi i da je 

stopa nezaposlenosti oko 20 odsto. 

 

Prema njegovim rečima, 2009. godine je industrijska proizvodnja bila na nivou od 45 odsto 

proizvodnje iz 1990, investicije su bile na nivou od 33 odsto a BDP na 80 odsto nivoa iz 

1990. godine. 

 

Babić je kazao i da je preradjivačka industrija u stalnom padu, da je 2001. činila 18 odsto 

BDP a 2009. godine 13 odsto što, kako je istakao, pokazuje slabosti u restrukturisanju i 

neadekvatnu podršku države toj grani u prvim godinama tranzicije. 

 

 

 

 

 

 



Izvor: B92/Beta, 1. april 2011. 

 

CVETKOVIĆ: OŢIVLJAVAMO PRIVREDU 

 

 

 

Mokra Gora -- Poslovno finansijska konsolidacija srpskih preduzeća biće jedan od 

vaţnih ciljeva u procesu strateškog oţivljavanja privrede u postkriznom period. 

 

To je najavio premijer Srbije Mirko Cvetković u pismu učesnicima Vivaldi menadžerskog 

foruma "Poslovni zaokret 2011.", koji je danas počeo na Mokroj Gori. 

Cvetković je obećao privrednicima i bankarima da će sa pažnjom razmotriti sve sugestije 

koje sa tog skupa stignu na adresu Vlade Srbije. 

 

Vlasnik kompanije BNM Internacional Miodrag Babić izjavio je da je poslednji ĉas za 

poslovni zaokret u Srbiji.  

 

On je rekao da je potrebno da se uključe sve stručne snage kako bi se obezbedio održivi 

razvoj zemlje.  

 

Babić je kazao da su rast industrijske proizvodnje od tri odsto, preraĎivačke industrije od 

3,9 odsto, izvoza od 24 i investicija od pet odsto u prošloj godini u senci inflacije, pada 

zaposlenosti i budžetske potrošnje.  

 

Dodao je da je od 2000. do 2010. godine bez posla ostalo 350.000 ljudi i da je 

stopa nezaposlenosti oko 20 odsto.  

 

Prema njegovim rečima, 2009. godine je industrijska proizvodnja bila na nivou od 45 odsto 

proizvodnje iz 1990, investicije su bile na nivou od 33 odsto a BDP na 80 odsto nivoa iz 

1990.  



 

Babić je kazao i da je preraĊivaĉka industrija u stalnom padu, da je 2001. ĉinila 18 

odsto BDP a 2009. godine 13 odsto što, kako je istakao, pokazuje slabosti u 

restrukturisanju i neadekvatnu podršku države toj grani u prvim godinama tranzicije.  

 

Na Mokroj Gori danas i sutra o poslovnoj finansijskoj konsolidaciji srpske privrede raspravlja 

80 predstavnika domaćih i stranih kompanija, banaka, oganizacija i institucija iz privatnog i 

javnog sektora. 

 

Izvor: B92/ Tanjug, 1. april 2011. 

 

KOSTIĆ: DRŢAVNO DATI SPOSOBNIMA 

 

 

 

Mokra Gora -- Problem nelikvidnosti preduzeća će biti rešen kada neiskorišćeni 

resursi budu u vlasništvu onih koji znaju njima da upravljaju, smatra biznismen 

Miodrag Kostić. 

 

Država bi trebalo da svoje resurse pomogne političkom 

propagandom, da se iz ruku neuspešnih da uspešnima 

jer je država u krajnjoj liniji suvlasnik svakog našeg 

preduzeća, naveo je Kostić, koji je predsednik 

Udruženja Poslodavac i predsednik MK Grupe. 

"Kada u glavama političara to sazre kao ideja, 

nećemo imati razrušena preduzeća, prazne hale i 

neće nam sindikat odlučivati po kojoj ceni će se 

prodavati preduzeća, važno je da sindikat prima 

plate", rekao je on. 

Kostić je istakao da "privreda nije adekvatno 

"Srbija ima rak ranu u kojoj 

ima 250 miliona evra 

mesečno više uvoza nego 

izvoza", kazao je on i dodao da 

bi se to rešilo ako se izvoz 

poveća. "Mi to rešavamo 

doznakama kojih više nema 

dovoljno, zaduživanjem i 

prodajom srebrnine. Tome mora 

doći kraj jer to nije održivi 

model". 



podeljena između onih koji znaju i koji ne znaju da je vode".  

 

Ističući da bi država trebalo da ima jače instrumente, on je istakao da bi politika Narodne 

banke Srbije, koliko god bila nezavisna, trebalo da bude usaglašena sa politikom vlade i 

ministarstva finansija.  

 

"Centralna banka sprovodi politiku žandarma i Međunarodnog monetarnog fonda, a 

ministarstvo vodi drugu politiku. Ja mislim da je to jedna politika", ukazao je Kostić.  

 

Prema njegovim rečima, NBS i ministarstva bi trebalo da koordiniraju voĎenje politike, a sve 

u cilju podizanja likvidnosti, lakšeg zapošljavanja i dugoročnog finansiranja. 

 

On je dodao da bi trebalo da imamo ekspanzivnu investicionu politiku u narednom periodu.  

 

Da bi postojala konkurentna privreda moraju postojati dugoroĉni izvori 

kapitala, izjavio je Kostić i dodao da bi država trebalo da obezbedi dugoročne izvore ili 

sredstva finansiranja. 

 

Izvor: B92/Beta, Tanjug, 1. april 2011. 

 

DO KRAJA GODINE JOŠ 200.000 OTKAZA? 

 

 

 

Mokra Gora -- Do kraja godine, ukoliko Vlada ne preduzme mere, mnoga 

preduzeća će biti prodata, a moguće je da još 200.000 ljudi ostane bez posla, 

upozorili su privrednici. 

 

Dragoljub Vukadinović, predsednik kompanije Metalac i savetnik potpredsednice vlade 

Verice Kalanović ocenio je na menadžerskom forumu na Mokroj Gori koji organizuje 

Ekonomski institut da treba formirati razvojnu banku da bi se pomogle privreda i 

infrastruktura. 



Vukadinović je kazao da ne oĉekuje u predizbornoj 

godini bilo kakve reforrme. 

On je ukazao da siva ekonomija čini 30 do 40 odsto ukupne 

privredne aktivnosti i da sivu ekonomiju treba polako uvesti u 

legalne tokove stimulativnim, a ne represivnim merama.  

 

Kao drugi problem privrede, Vukadinović je naveo 

veliko rasipanje novca kroz javne nabavke.  

 

Vukadinović je kazao i da privreda ima veliki problem sa 

likvidnošću i da će, ako se nešto ne uradi, 200.000 ljudi ostati 

bez posla.  

 

"Država treba da pokrene lanac likvidnosti tako što će se 

zaduživati kako bi vratila dugove koje imaju državna 

preduzeća koja su jedan od ključnih generatora likvidnosti", 

zaključio je Vukadinović.  

 

Umesto Telekoma, prodati zemljište  

 

Vlasnik MK grupe Miodrag Kostić rekao je da država mora da obezbedi dugoročne izvore 

finansiranja ili subvencije da bi onima koji žele da investiraju, omogućila da uzimaju kredite 

uz otplatu na 10 do 15 godina.  

 

"To mora biti u rukama države, jer drugi taj novac nemaju", istakao je Kostić na skupu o 

poslovno-finansijskoj konsolidaciji privrede.  

 

Kostić se protivi formiranju razvojne banke jer je, kako je rekao, 

nemoguće izbeći da ona bude pod politiĉkim uticajem. 

 

Dodao je da je bolje da država, umesto što prodaje Telekom, sada 

proda poljoprivredno zemljište jer za njegov zakup moţe dobiti 

vrlo malo, i da novac od prodaje zemljišta stavi u Fond za razvoj i 

preko poslovnih banaka ga plasira privredi.  

Saradnik Ekonomskog 

instituta Ivan Nikolić 

istakao je da nema 

naznaka bitnijeg oporavka 

privrede i da Srbija 

stagnira dok se druge 

zemlje u regionu kreću 

uzlaznom linijom. Nikolić 

je kazao i da 

rekonstruisana vlada 

ne moţe napraviti 

zaokret u ekonomiji, jer 

mnoge strukturne 

reforme godinama nisu 

uspeli da sprovedu, i 

dodao da smatra da je 

zbog toga bolje da se 

formira nova vlada. 



Saradnik Ekonomskog instituta Ivan Nikolić smatra da je nemoguće da Narodna banka 

Srbije ostvari cilj da inflacija bude šest odsto do kraja godine, jer se samo u aprilu očekuje 

da na medjugodišnjem nivou bude 14 odsto, što znači da bi cene trebalo do kraja godine da 

se uopšte ne povećavaju, a to je nemoguće.  

 

Takodje je Nikolić rekao da se drţava skupo zaduţuje, da je kamata 13-14 odsto, i da 

su zbog toga krediti privredi skupi što dovodi, izmedju ostalog, do inflacije. 

 

Izvor: B92/Tanjug, 2. april 2011. 

 

VLAHOVIĆ: DOBRA ODLUKA ZA TELEKOM 

 

 

 

Mokra Gora -- Predsednik Upravnog odbora Ekonomskog instituta Aleksandar 

Vlahović kaţe da nije siguran da je Vlada spremna da proda Telekom Srbija ispod 

definisane cene. 

 

Vlahović, poslanik Demokratske stranke u Skupštini 

Srbije, kaže da je rok koji je Vlada Srbije dala 

Telekomu Austrija da poboljša svoju ponudu za 

kupovinu Telekom Srbije, jedini logičan potez, ukoliko 

postoji jedan zainteresovani kupac. 

Zakonom o privatizaciji je, takoĎe, definisan ulazak u 

pojedinačne pregovore, a nakon toga i pokušaj da se 

ponuda popravi do nivoa koji je prihvatljiv za 

prodavca, u ovom slučaju za Vladu Srbije, kazao je 

Vlahović koji je početkom 2000-tih bio ministar za 

privredu i privatizaciju u Vladi premijera Zorana ĐinĎića. 

 

Vlahović je, takoĊe, 

napomenuo da je veoma 

vaţno da Srbija dobije status 

kandidata za ĉlanstvo u 

Evropskoj uniji, što će znaĉiti 

da je manje riziĉna zemlja, 

pa će joj biti poboljšan 

kreditni rejting, a samim tim i 

efikasnost ulaganja. 



"U tih 15 dana ja smatram da će kupac, ukoliko je zaista ozbiljan kupac, popraviti svoju 

ponudu, pre svega u delu cene i ukoliko se postignu, odnosno susretnu interesi i jedne i 

druge strane, očekujem da će doći do uspešne privatizacije", rekao je Vlahović  

 

Vlahović je povodom pitanja da li se srpska privreda oslanja na priliv stranih investicija kojih 

je malo, dok je sa druge strane i domaća tražnja za ulaganjima nedovoljna, odgovorio kako 

je tačno da model u kome se privredni rast oslanja na priliv stranih investicija ne 

moţe da funkcioniše u dugom roku.  

 

Neophodno je promeniti strukturu stranih investicija i nastojati da se što je više moguće 

privuku strane direktne investicije, koje stvaraju nova radna mesta i materijalno doprinose 

drugačijoj strukturi privrede.  

 

"Veoma je važno da država nastavi sa opsežnim projektom reforme javnog sektora, pri 

tome mislim na profesionalizaciju i privatizaciju javnih preduzeća, ali i nastavak fiskalne 

reforme i nastavak reforme javne i državne uprave koja mora da bude mnogo efikasnija, a 

regulacija mnogo manje komplikovana za preduzetnike", naglasio je Vlahović. 

 

Izvor: B92/Beta, Tanjug, 3. april 2011. 

 

SRBIJA NEMA VREMENA ZA GUBLJENJE 

 

 

 

Mokra Gora -- Direktor kancelarije Svetske banke u Beogradu Lu Brefor kaţe da 

postoji potreba za zaokretom u poslovnom pravcu u Srbiji. 

 

Brefor je dodao da "Srbije nema vremena za gubljenje, jer se drugi kreću mnogo brže od 

nje". 

 

"Model koji je postojao pre krize sada više ne može biti isti, ako treba da se dostigne rast 

bruto domaćeg proizvoda od pet do šest odsto na godišnjem nivou", kazao je on. 



"Nije dovoljno samo osećati gde treba da idemo, portrebno je da se krećemo brže, jer ćemo 

inače zaostati za drugima", rekao je i dodao da vlada mora sprovesti konkretne akcije.  

 

Upitan da li Vlada Srbije ima vremena za poslovni zaokret imajući u vidu da je predizborna 

godina, on je naveo da ne želi da komentariše rad vlade, ali da postoje dva moguća 

scenarija - da se ubrzaju stvari ili da bude zasatoj. 

 

"Nadam se da ćemo videti prvi scenario u Srbiji, nisam siguran da možemo 

dozvoliti još jednu godinu zastoja", istakao je Brefor.  

 

Prema njegovim rečima, jedan od težih problema koji otežava život je birokratija i dodao da 

Svetska banka želi da vidi pojednostavljanje administracije.  

 

Direktor kancelarije Svetske banke u Beogradu Lu Brefor je najvio da će u junu ove godine 

biti predstavljen nacrt studije Svetske banke u kojoj će biti definisano koje su oblasti u 

Srbiji konkurentske. 

 

Razvojna banka nije dobro rešenje 

 

 

 

Lu Brefor kaže i da iskustva iz različitih zemalja sa institucijama razvojnih banaka ukazuju 

da to nije dobar modalitet za rešavanje ekonomskih problema i dodaje da razvojne banke u 

pretežnom broju slučajeva nisu odgovorile ni minimalnim očekivanjima. 

 

Kako je Brefor naveo, kao posebno veliki problem ističu se političke zavisnosti, zbog čega su 

ove institucije češto postajale teren za mere političkog karaktera.  

 

"Širom sveta iskusili smo mnoge slučajeve kada su ove finansijske institucije postale 

sredstvo političkog pokroviteljstva i korupcije i kada su postali rasipnici javnih finansija", 

kazao je on.  



 

Prema njegovim rečima, retke su one razvojne banke koje su uz odgovarajuće principe 

funkcionisanja, utvrdjene ciljeve i pravila zaista mogle da podstiču finansijsko tržište. 

 

Izvor: B92/Beta, Tanjug, 3. april 2011. 

 

KOSTIĆ: ZADRŢATI DOMAĆE BIZNISMENE 

 

 

 

Mokra Gora -- Srbija ima mogućnosti za investiranje, ali je pitanje da li će drţava 

atraktivnim merama za ulaganje zadrţati domaće biznismene u zemlji, kaţe 

Miodrag Kostić. 

 

Kostić kaže da bi država mogla da napravi set mera kojima bi domaće investitore zadržala u 

Srbiji, a ne da traži strane biznismene da ulažu u zemlju. 

On je rekao da MK Grupa traga za potencijalnim investicijama u zemljama u regionu i da će 

i u Hrvatskoj i Sloveniji, kao i u Srbiji, biti dosta preduzeća za prodaju. 

 

„Za neka smo i mi zainteresovani - hotele, 

Žitoljubljanu, Fruktal, to su sve preduzeća koja 

imaju dobar brend na teritoriji bivše Jugoslavije, 

ali nemaju tržište i s druge strane sirovine se 

uglavnom nalaze u Srbiji“, naveo je Kostić. 

Prema Kostiću, to što se sirovine dobavljaju iz Srbije, 

mogla bi biti konkurentska prednost srpskih preduzeća 

da preuzmu neke od tih kompanija.  

 

Čelnik MK grupe je ukazao da je problem Slovenije 

malo trţište, dok u Hrvatskoj ima dosta prostora 

za razvijanje hotelskog biznisa.  

 

Kostić je rekao da preduzeće u 

Ukrajini ima prirodni rast od 20 

odsto godišnje i da će tako i 

ostati do političke stabilizacije. 

On je naveo da MK Grupa 

trenutno nema kredite u Ukrajini 

jer je kamata kod tamošnjih 

banaka previsoka i da se 

finansira samo sredstvima 

Evropske banke za obnovu i 

razvoj (EBRD) za izgradnju 

pogona i skladišnih prostora. 



Kostić je naveo da je MK Grupa, koja je pre četiri godine proširila poslovanje u oblasti 

poljoprivrede na teritoriju Ukrajine, napravila firmu sa oko 50 miliona dolara ukupnog 

prometa i čija je bruto dobit 2010. iznosila 12 miliona dolara.  

 

“Ukrajina ima veliki potencijal u poljoprivredi, ali smo zbog političke nestabilnosti 

procenili da nam je preveliki rizik da idemo u malo veće projekte“, rekao je on. 

 

Povećanje kvota idealno za izvoz 

 

 

 

Vlasnik MK grupe Miodrag Kostić kaţe da bi povećanje kvota za izvoz šećera bilo 

idealno zato što ne bi bilo ugroţeno domaće trţište i procenio da će cena šećara 

padati.  

) 

"Povećanje kvota je idealno za povećanje izvoza. Nema proizvoda koji ima veći uticaj na 

poljoprivredu nego što je to šećer. Izvoz šećera je oko 4.000 evra po hektaru, a ukupan 

izvoz Srbije u poljoprivrednim proizvodima je oko 450 evra po hektaru, tako da kada 

izvozite šećer vi imate devet puta veći izvoz po hektaru nego što ga Srbija 

trenutno ima", kazao je Kostić.  

 

On je dodao da će svako povećanje izvoznih kvota dovesti do toga da se gaji više šećera, 

odnosno šećerne repe. "Ne postoji mogućnost da domaće tržište bude ugroženo, a kada je u 

pitanju cena, ona mora biti u skladu za tržištem. Nećemo prodavati na srpskom tržištu 

skuplje nego što ga izvozimo, ali ni jeftinije", rekao je Kostić.  

 

Prema njegovim rečima, sada šećera ima dovoljno, ali je skup zato što su se povećale cene 

imputa."Ne možete ga prodavati ispod cene njegovog koštanja", rekao je on i dodao 

da će cena šećara početi da pada. 

 

 

 



Izvor: B92/Beta, Tanjug, 4. april 2011. 

 

PITIĆ: DRŢAVA DA POĐE OD SEBE 

 

 

 

Mokra Gora -- Predsednik UO Sosijete ţeneral banke Goran Pitić smatra da bi 

drţava u rešavanju problema nelikvidnosti trebalo da poĉne od ispunjavanja svojih 

obaveza. 

 

Pitić je primetio kako je država, u rešavanju problem nelikvdnosti, meĎutim, krenula od 

subvencija, što je, po njemu, poslednja mera. 

Prema njegovoj oceni, država je mogla čak i dodatno da se zaduži i da reši problem svojih 

dugova. 

 

"Vlada je mogla da kaže - od danas je 60 dana rok otplate, ali nemoj da se 

zadužuješ za ono što ne možeš da platiš", rekao je Pitić.  

 

Prema njegovim rečima, da je država regulisala svoje obaveze unela bi bitan element 

finansijske discipline u sistem i mogla bi da razgovara sa velikim sistemima sa kojima bi 

mogla da pronadje način da pomogne onima koji zavise od velikih sistema.  

 

Govoreći o osnivanju Razvojne banke, Pitić je kazao da ukoliko država ne bude imala 

kapitala bolje da ne ulazi u taj posao, jer se u sluĉaju Razvojne banke u 

Vojvodini "barata onim što ne postoji i daju se fiktivna sredstva koja ne postoje". 
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DA LI ĆE PRE MERE ILI IZBORI? 

 

 

 

Mokra Gora -- Savetnici vicepremijerke Verice Kalanović dostaviće u roku od 

mesec dana programe koji se mogu realizovati do kraja mandata sadašnje Vlade. 

 

Te mere bi trebalo da reše neke od gorućih problema u srpskoj privredi, najavio je 

Dragoljub Vukadinović, predsednik Upravnog odbora Metalca iz Gornjeg Milanovca. 

 

Vukadinović, jedan od članova savetodavne grupe potpredsednice Kalanović kazao je da 

se do kraja mandata sadašnje Vlade mogu rešavati problemi kao što su 

nelikvidnost, siva ekonomija, ureĊenje javnih nabavki, reforma zakonskih propisa i 

borba protiv korupcije. 

 

Vukadinović je kazao da će u okviru programa u narednih mesec dana biti obavljeni i 

razgovori sa privrednicima, kroz Privrednu komoru Srbije, udruženja poslodavaca, 

asocijaciju menadžera i druga udruženja, kako bi se videlo koji su to najveći problemi u 

domaćoj privredi.  

 

"Mi ćemo saslušati privrednike da vidimo šta je tu još moguće uraditi, a videćemo i neke 

njihove predloge koji bi se odnosili na strukturne reforme i uopšte na rad određenih grana u 

privredi i industriji i kako stvoriti ambijent da ljudi mogu oformiti ovde svoju firmu, da mogu 

raditi i da mladi ljudi rado ostaju ovde", istakao je on.  

 

Savetnik potpredsednice Kalanović je izrazio oĉekivanje da će Vlada raditi deo 

priprema na strukturnim promenama, koje ne moţe završiti do kraja mandata, ali 

koje moţe pripremiti da bi nova poĉela reformama.  

 

"Reforme se obično rade u prvim godinama i mislim da je krajnje vreme, jer smo došli do 



gornje crte kako po potrošnji, tako i po zaduživanju, da se moramo uhvatiti u koštac sa 

reformama koje jedine mogu doneti boljitak", zaključio je Vukadinović. 

 

Izvor: B92/Tanjug, 4. april 2011. 
 
DO PARA SAMO IZ PAPRENIH KREDITA 
 

 

 

Mokra Gora -- Domaće kompanije imaju ekstremno visoke troškove finansiranja, 

što znaĉajno usporava privredni rast, kaţe predsednik Izvršnog odbora Srpske 

banke Ivan Mariĉić. 

 

Maričić je ukazao da se kamatne stope na kratkoročne bankarske zajmove kreću i do 25 

odsto na godišnjem nivou, kada su u pitanju dinarski plasmani. 

Maričić je rekao, da je sistem državnih subvencija privredi delimično na kratak rok imao 

efekta, ali da je takav netržišni mehanizam neodrživ u dužem roku. 

 

"Mi imamo i hroničan nedostatak dugoročnih kredita, što onemogućava da naše kompanije 

na efikasan način obezbede sredstva za tekuće investiciono održavanje, a naročito u neke 

važne projekte za kompanije da bi bile konkurentne na domaćem i međunarodnom tržištu", 

istakao je on.  

 

Prema Maričiću, krediti su postali jedini finansijski instrument preko kojeg 

preduzeća i graĊani dolaze do novca, zbog potpune blokade primarnog emisionog 

trţišta.  

 

Maričić je smatra i da je u Srbiji potrebno da bude osnovana Razvojna banka, pre svega, da 

bi bila ostvarena efikasna sinergija izmeĎu države, finansijskog sektora i privrede.  

 

Čelnik Srpske banke je objasnio da uloga Razvojne banke i ciljevi njenog osnivanja 

moraju biti u visokoj korelaciji sa interesima poslovnih banaka i investicionih 

kompanija, ali i realnog sektora.  



 

Maričić je naglasio da Razvojna banka ne bi imala pristup depozitnom tržištu i štednji, niti bi 

trgovala hartijama od vrednosti za račun treće strane, što je čini neutralnom u odnosu na 

legitimne interese poslovnih banaka i drugih finansijskih institucija. 

 


